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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   30 d’abril de 2013 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle     
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta del Ple de la sessió de 26 de febrer de 2013. 
2. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació d’usos detallats del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, 
del Camp de Futbol Ses Pesqueres d’Artà i del Poliesportiu Cap Ferrutx de la Colònia de Sant Pere 
(modificació núm. 1 de les NS). 
3. Aprovació, si s’escau, de la Proposta d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Codi de bon govern local 
de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal relativa a l’hospitalitat 
amb les persones immigrants a Artà. 
5. Aprovació, si s’escau, de la ratificació de l’Acta fundacional i dels Estatuts de la Xarxa de Municipis 
i Entitats de les Illes Balears pel Ramon Llull. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa al tren de Llevant. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a instar l’Equip de 
Govern a contractar una auditoria dels serveis prestats per l’empresa concessionària dels serveis de 
recollida de residus i neteja viària. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a abandonar la 
fumigació amb herbicides i a instar el Consell a fer el mateix. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal socialista sobre una nova regulació 
del Govern i de l’Administració local. 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal socialista amb motiu de la 
constitució del Consell Municipal d’Esports. 
11. Donar compte dels informes de l’exercici de 2012 i del corresponent al 1r trimestre de 2013 de 
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seguiment del Pla d’ajust del Reial decret llei 4/2012. 
12. Donar compte de l’informe tramès al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques d’avaluació 
de l’acompliment d’objectius que preveu la Llei orgànica 2/2012. 
13. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdits 1/2013. 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març de 2013 i dels dies 4 i 8 
d’abril de 2013. 
15. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta del Ple de la sessió de 26 de febrer de 2013 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de dia 26 de  febrer 
de 2013, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 26 de febrer de 2013. 
 
 
2. Aprovació inicial, si s’escau, de la modificació d’usos detallats del Poliesportiu Na Caragol 
d’Artà, del Camp de Futbol Ses Pesqueres d’Artà i del Poliesportiu Cap Ferrutx de la Colònia de 
Sant Pere (modificació núm. 1 de les NS) 
 
La delegada de les àrees d’Urbanisme i d’Hisenda, Sra. Maria, diu que s’ha procedit a la preparació de 
la documentació que conforma la modificació de les Normes subsidiàries de planejament d’Artà per 
posar-la a la consideració del Ple de l’Ajuntament per a la seva aprovació inicial, si així ho considera 
oportú, d’acord amb la previsió que estableix l’article 15 de la Llei 7/2012, de 13 de juny, de mesures 
urgents per a l’ordenació urbanística sostenible. 
 
La modificació que es proposa consisteix en passar d’un ús detallat d’esportiu (EC-ES) a uns usos 
detallats d’esportiu, sociocultural, docent, recreatiu i espectacles i administratiu i institucional (EC-ES, 
EC-SC, EC-DO, EC-RE i EC-AI), en els tres equipaments comunitaris del Poliesportiu Na Caragol 
d’Artà, del Camp de Futbol Ses Pesqueres d’Artà i del Poliesportiu Cap Ferrutx de la Colònia de Sant 
Pere, els quals són de propietat municipal. 
 
La regidora esmentada exposa que se’ls ha adjuntat la Memòria justificativa, que conté l’Estudi 
economicofinancer i la documentació gràfica que es modifica, concretament els plànols d’ordenació de 
les Normes subsidiàries PO10 i PO11. 
 
Per tot això, es proposa dictaminar els acords següents: 
 
<<1. Aprovar inicialment la modificació d’usos destinats del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, del Camp 
de Futbol Ses Pesqueres d’Artà i del Poliesportiu Cap Ferrutx de la Colònia de Sant Pere (modificació 
núm. 1 de les NS). 
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2. Sotmetre al tràmit d’informació pública l’expedient durant el termini de quinze dies, mitjançant un 
anunci en Butlletí Oficial de les Illes Balears i a l’adreça o punt d’accés electrònic municipal 
corresponent, segons el que estableix l’article 14 de la Llei 7/2012, de 13 de juny, de mesures urgents 
per a l’ordenació urbanística sostenible.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és una passa que s’havia de fer. Manifesta que no entén per 
què no es va fer abans, quan es va presentar el projecte de la pista número 3 del Poliesportiu d’Artà. 
Diu que, en els plànols del Poliesportiu d’Artà que formen part de l’expedient, hi estan representades les 
pistes de tennis i creu que no hi ha cap nota registral, atès que no són de propietat de l’Ajuntament. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat.  
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació d’usos destinats del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, del Camp de 
Futbol Ses Pesqueres d’Artà i del Poliesportiu Cap Ferrutx de la Colònia de Sant Pere (modificació 
núm. 1 de les NS). 
 
2. Sotmetre al tràmit d’informació pública l’expedient durant el termini de quinze dies, mitjançant un 
anunci en Butlletí Oficial de les Illes Balears i a l’adreça o punt d’accés electrònic municipal 
corresponent, segons el que estableix l’article 14 de la Llei 7/2012, de 13 de juny, de mesures urgents 
per a l’ordenació urbanística sostenible. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la Proposta d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Codi de bon govern 
local de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies 
 
El batle explica als reunits que aquesta proposta s’ha elaborat a partir de la moció presentada pel PSOE 
l’any 2012 i d’una altra moció presentada per Iniciativa Verds, infructuosament, l’any 2010. Diu que 
aquest Codi de bon govern local recull un decàleg de principis que van des del respecte a l’ordenament 
jurídic i el compromís amb l’ètica pública i la qualitat democràtica, fins a la defensa dels interessos 
generals amb honradesa, objectivitat, imparcialitat, austeritat i proximitat al ciutadà. Es proposa 
fomentar la transparència i la democràcia participativa, treballar per la inclusió social i l’equilibri 
territorial en els municipis. De la mateixa manera, assumeix el codi de conducta política en relació al 
transfuguisme, entre d’altres. 
 
A continuació, el batle  explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El Codi de bon govern local recull un decàleg de principis que van des del respecte a l’ordenament 
jurídic i el compromís amb l’ètica pública i la qualitat democràtica, fins a la defensa dels interessos 
generals amb honradesa, objectivitat, imparcialitat, austeritat i proximitat al ciutadà. Es proposa 
fomentar la transparència i la democràcia participativa, treballar per la inclusió social i l’equilibri 
territorial en els municipis. De la mateixa manera, assumeix el Codi de conducta política en relació amb 
el transfuguisme, entre d’altres. 
 
Per adherir-se al Codi de bon govern local, la Federació Espanyola de Municipis i Províncies proposa 
als ens locals la ratificació d’aquest codi, que s’ha d’aprovar pels òrgans competents dels ens locals i 
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notificar a la FEMP. 
 
Atès que la ratificació d’aquest codi es fonamenta en l’article 69.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, que indica que “les corporacions locals  facilitaran la més àmplia 
informació sobre la seva activitat i la participació de tots els ciutadans a la vida local”, i que aquest Codi 
de bon govern local s’inscriu en el desplegament d’aquesta obligació legal. 
 
En conseqüència, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Autoritzar l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Codi de bon govern local, aprovat per la Comissió 
Executiva de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies el 15 de juny de 2009, que recull els 
principis de transparència i ètica pública, juntament amb mesures per millorar la gestió i qualitat de la 
democràcia local. La posada en marxa de les mesures contingudes en el Codi es farà efectiva de forma 
progressiva a través dels diferents instruments normatius en què es desplegui, i en consonància amb el 
que sobre això disposi la Llei de transparència, accés a la informació pública i bon govern, actualment 
en tràmit parlamentari. 
 
2. Notificar l’adhesió als serveis afectats per tal que implementin les revisions del Codi de bon govern 
local dintre de l’àmbit de les seves competències. 
 
3. Notificar la ratificació del Codi a la Federació Espanyola de Municipis i Províncies.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, reitera que aquesta moció és conseqüència d’una moció presentada 
pel PSOE en el mes de setembre de 2012. Seguidament, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que està d’acord amb la moció. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Autoritzar l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Codi de bon govern local, aprovat per la Comissió 
Executiva de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies el 15 de juny de 2009, que recull els 
principis de transparència i ètica pública, juntament amb mesures per millorar la gestió i qualitat de la 
democràcia local. La posada en marxa de les mesures contingudes en el Codi es farà efectiva de forma 
progressiva a través dels diferents instruments normatius en què es desplegui, i en consonància amb el 
que sobre això disposi la Llei de transparència, accés a la informació pública i bon govern, actualment 
en tràmit parlamentari. 
 
2. Notificar l’adhesió als serveis afectats per tal que implementin les revisions del Codi de bon govern 
local dintre de l’àmbit de les seves competències. 
 
3. Notificar la ratificació del Codi a la Federació Espanyola de Municipis i Províncies. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal relativa a 
l’hospitalitat amb les persones immigrants a Artà 
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El batle explica que aquesta moció la presenta l’Equip de Govern com a transmissor d’Artà Solidari. 
A continuació, explica el contingut de la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Durant els darrers anys, l’Ajuntament d’Artà ha realitzat, com la gran majoria d’ajuntaments, un 
esforç important per promoure la plena integració social de la ciutadania d’origen estranger que viu en 
el nostre municipi amb l’objectiu de millorar la convivència social. Aquests esforços, a més, han 
comptat amb una important  implicació ciutadana, a través d’entitats socials i associacions de veïns i 
veïnes, i, també, amb la solidaritat i el suport de persones a títol particular. 
 
Durant aquests dies s’ha generat una certa alarma entre la població en situació irregular i entre les 
persones i les entitats socials que hi mantenen qualsevol vincle, després de conèixer que l’Avantprojecte 
de reforma del Codi penal presentat pel ministre de Justícia, Alberto Ruiz Gallardón, proposa una nova 
redacció de l’article 318.bis, en què es confonen, cosa que pot induir a error o a interpretacions molt 
preocupants, comportaments delictius com el tràfic de persones amb actuacions de suport i ajuda a 
persones immigrants en situació irregular basades en raons humanitàries, solidàries o ètiques. De fet, la 
majoria de mitjans de comunicació s’han fet ressò de la notícia amb titulars com “Ajudar immigrants 
irregulars podria ser penat amb presó”. 
 
En efecte, aquest text (article 318.bis) preveu una multa de tres a dotze mesos o presó de sis mesos a 
dos anys a les persones que ajudin a transitar a una altra d’estrangera. Aquesta normativa també preveu 
penes similars per a les persones que, amb ànim de lucre, ajudin persones immigrants a “romandre” en 
territori comunitari. 
 
No obstant això, la desafortunada redacció proposada de l’article 318.bis ha produït una gran incertesa 
en la societat, cosa que ha provocat que la ciutadania pensi que es pot penar a qui, per exemple, llogui 
una habitació o dispensi un menú a les persones estrangeres en situació administrativa irregular. De fet, 
sembla que el mateix redactor de l’article, conscient de les diferències enormes entre els comportaments 
que es pretenen regular, tracta com a mal menor el fet de salvaguardar la solidaritat i l’hospitalitat amb 
les persones immigrants en situació irregular quan assenyala que “el Ministeri Fiscal pot abstenir-se 
d’acusar per aquest delicte quan l’objectiu perseguit sigui únicament prestar ajuda humanitària”. 
 
En aquest sentit, i pels motius exposats anteriorment, el Consell General del Poder Judicial va demanar, 
en el seu informe preceptiu, una major precisió en aquesta nova proposta de regulació. 
 
Per una altra banda, en el cas que s’aprovi aquesta reforma en els termes plantejats, s’ensorrarien els 
esforços importants que, des de fa anys, han realitzat les administracions municipals —un exemple de 
les quals pot ser l’Ajuntament d’Artà— en pro de la convivència entre persones de distints orígens en 
l’àmbit local. A més, amb aquesta nova norma, ens podríem trobar que algunes de les accions i 
activitats que es duen a terme des dels Serveis Socials del nostre Ajuntament podrien ser constitutives 
de delicte, com ara el fet de facilitar el trànsit d’una persona en situació irregular des d’Artà a una altra 
ciutat espanyola per trobar-se amb els seus familiars. 
 
Per acabar, caldria recordar que qualsevol reforma del Codi penal hauria de seguir el principi jurídic 
d’intervenció mínima. Això vol dir que només les conductes realment greus i les que atemptin contra 
béns jurídics fonamentals haurien de ser objecte de protecció penal, per la qual cosa el text no hauria de 
contenir cap ambigüitat que penalitzi la solidaritat amb les persones més desfavorides.  
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
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1. Manifestar el rebuig de la corporació municipal davant qualsevol mesura que suposi un obstacle a la 
solidaritat amb les persones immigrants i elevar aquest acord al Govern de l’Estat. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat perquè el delicte contra el dret de les ciutadanes i els ciutadans estrangers, 
previst en l’article 318.bis de l’Avantprojecte de reforma del Codi penal, castigui exclusivament les 
conductes relacionades amb el tràfic il·lícit de persones i n’exclogui, expressament, les actuacions 
motivades per raons d’ajuda humanitària i solidària.  
 
3. Continuar treballant en la línia desenvolupada per l’Ajuntament d’Artà de promoció de la 
convivència, independentment de quin sigui l’origen, la nacionalitat o la situació administrativa de les 
persones que viuen en el nostre municipi.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendran en la votació, atès que estan en una fase inicial de 
modificació del Codi penal. Diu que creu que l’hospitalitat amb els immigrants hi ha de ser.  
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
 
1. Manifestar el rebuig de la corporació municipal davant qualsevol mesura que suposi un obstacle a la 
solidaritat amb les persones immigrants i elevar aquest acord al Govern de l’Estat. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat perquè el delicte contra el dret de les ciutadanes i els ciutadans estrangers, 
previst en l’article 318.bis de l’Avantprojecte de reforma del Codi penal, castigui exclusivament les 
conductes relacionades amb el tràfic il·lícit de persones i n’exclogui, expressament, les actuacions 
motivades per raons d’ajuda humanitària i solidària.  
 
3. Continuar treballant en la línia desenvolupada per l’Ajuntament d’Artà de promoció de la 
convivència, independentment de quin sigui l’origen, la nacionalitat o la situació administrativa de les 
persones que viuen en el nostre municipi. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau,  de la ratificació de l’Acta fundacional i dels Estatuts de la Xarxa de 
Municipis i Entitats de les Illes Balears pel Ramon Llull 
 
El batle explica que el passat dia 27 de març es va fer a Manacor una reunió en què els municipis de 
Manacor, Artà, Sant Llorenç, Esporles, Valldemosa, Sencelles, Capdepera, Santa Margalida, Son 
Servera, Algaida, Santa Maria, Puigpunyent, Petra, Ses Salines, Porreres, Alcúdia i el Consell de 
Formentera varen aprovar l’acta fundacional i els estatuts de la Xarxa de Municipis i Entitats de les Illes 
Balears pel Ramon Llull. El batle informa que tots els ajuntaments integrants de la Xarxa han de 
ratificar aquest acord amb el quòrum de majoria absoluta. 
 
El portaveu del PSOE, Sr.  Galán, manifesta la seva conformitat, ja que parteix d’una moció que va 
presentar el PSOE en un plenari. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votaran en contra. Opina que ells es cuidaran de defensar la 
nostra llengua. 
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El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra 
(PP): 
 
1. Ratificar l’Acta fundacional i dels Estatuts de la Xarxa de Municipis i Entitats de les Illes Balears pel 
Ramon Llull. 
 
2. Trametre aquest acord a l’Associació Xarxa de Municipis i Entitats de les Illes Balears pel Ramon 
Llull. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa al tren de 
Llevant 
 
El batle diu que els batles de Manacor, Sant Llorenç, Son Servera, Capdepera i Artà, divendres passat, 
es varen reunir per tal d’analitzar la situació en què queden les obres del tren d’Artà després de la 
supressió definitiva de les obres, i varen acordar el següent: 
 
- Manifestar el malestar i el rebuig per la resolució que adoptà el Govern referent a descartar de manera 
definitiva la continuació de les obres del projecte ferroviari entre Manacor i Artà. 
- Demanar, amb caràcter d’urgència, una reunió amb el president de la comunitat autònoma per tractar 
aquesta decisió. 
- Reafirmar l’interès i demanar l’acompliment del Pla director sectorial de transports de les Illes 
Balears, que aprovà el Parlament de les Illes Balears. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El Consell de Govern de dia 19 d’abril va anunciar l’acord de renunciar definitivament al tren de 
Llevant, contradient el Pla director sectorial de transports de les Illes Balears aprovat per Consell de 
Govern el 28 d’abril de 2006, la vigència del qual el Parlament de les Illes Balears va ratificar 
políticament, per unanimitat, en sessió de dia 5 de març (BOPIB del 13). La seguretat jurídica exigeix 
que el Govern executi l’ordenament jurídic i que no l’ignori a la seva conveniència. 
 
La Sra. Cabrer, en una intervenció de l’anterior legislatura, parlant dels projectes que s’haurien 
d’executar, diu: “necessitam (...) la prolongació del tren fins a Cala Rajada, no només fins a Artà, com 
ara pareix, de forma sorprenent, que vostès parlen, sinó fins a Cala Rajada i que, a més, sigui la 
continuïtat per dins Manacor”. Una proposta reiterada en les esmenes del grup popular al Pressupost de 
2010, l’últim aprovat l’anterior legislatura. 
 
Això no obstant, el conseller de Medi Ambient ha qualificat reiteradament aquesta línia com el caprici 
d’un grup, una línia de tren “ideològica”, amagant que va ser un govern del PP el que va aprovar el Pla 
director que la preveu, i amb un menyspreu intolerable respecte dels acords municipals i les 
mobilitzacions ciutadanes que la reivindiquen. 
 
Mentre s’estan afrontant obres de noves autopistes a Mallorca i l’Estat executa milers de milions 
d’euros en obra ferroviària a la Península (46.000 milions d’euros en vint anys, 25.000 milions més 
previstos en el PITVI 2012-2024), no és admissible que el Govern al·legui manca de finançament per 
acabar unes obres iniciades i previstes en el planejament de transport, si no reacciona contra el 
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maltractament a què ens sotmet el Govern de l’Estat, que no ha aportat ni un sol cèntim per inversions 
ferroviàries a les Illes Balears en tot l’any 2012, incomplint flagrantment l’Estatut, la Llei de règim 
especial i el Conveni ferroviari.  
 
La renúncia a la inversió comporta el malbaratament dels recursos invertits i haver d’afegir milions 
d’euros com a cost de la renúncia, sense profit públic.  
 
Per aquests motiu, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà reprova el Govern de les Illes Balears per ignorar el seu acord unànime de dia 5 
de març de 2013, en el qual ratificava el seu compromís al Pla director sectorial de transport i a les 
obres que s’hi preveuen, i insta el Govern a rectificar la seva decisió de renunciar a la inversió del tren 
de Llevant. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà reprova el conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Ordenació del Territori, pel 
menyspreu a totes les persones, grups i institucions, inclòs aquest ajuntament, que han expressat el seu 
suport al tren de Llevant, i l’insten a rectificar les seves declaracions en el que el considera un “caprici”. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de l’Estat a destinar a les Illes Balears el 2,4 % del Pla 
d’inversions ferroviàries de l’Estat; i protesta enèrgicament pel maltractament en matèria d’inversió 
ferroviària del Govern de l’Estat i, en concret, per no haver rebut cap aportació durant tot l’any 2012 i 
l’insta a rectificar compensant tots els greuges infringits. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern de l’Estat, per totes les 
vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, el finançament adequat de les inversions ferroviàries de les 
Illes Balears que permetin, com a mínim, la finalització de les obres del tren de Llevant i l’electrificació 
de tota la xarxa.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que estan a favor de la moció. Opina que hi ha molts arguments 
per presentar aquesta moció. El detonant, diu, ha estat la forma de fer les coses. S’han pactat les 
indemnitzacions, que hauran de pagar els ciutadans d’aquestes illes, i la infraestructura l’havia de pagar 
Madrid. Tampoc no han dit què faran amb les obres que estan a punt. S’ha aprovat per decret aturar les 
obres sense notificar-ho als ajuntaments afectats. Finalment, diu que encara no se sap què es farà amb 
totes les infraestructures que han quedat sense finalitzar. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que la veritat és que es veu que el PP ho fa molt malament, perquè 
els altres ho han fet beníssim; els demana on estan els doblers per acabar les obres. Demana per què les 
direccions dels seus partits no ho varen reclamar i que no dugueren cap dobler. Diu que estan d’acord 
que el tren arribi a Artà, però també volen que es millori el transport públic. Diu que votaran a favor que 
el tren arribi a Artà. I, finalment, diu que el tren tram va néixer d’una manera no molt feliç. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que està a favor de la moció. Diu que els preocupa que s’hagi convertit 
en una brega política entre el PP, el PSM i el PSOE. No creu que aquesta moció es presenti en un bon 
moment. Estan d’acord amb el fons de la moció. Finalment, diu que seria interessant treballar entre tots 
i eliminar les bregues polítiques. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que els doblers, pels quals demana el portaveu del PP, són a 
Madrid i que la resta dels doblers són a les vies del tren de Palma—Inca. Segons el portaveu esmentat, 
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el PP diu que no hi ha doblers, però hi ha 36 milions d’euros per invertir en el segon cinturó de Palma. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi falten molts de doblers. 
 
El portaveu del PSOE diu que hi ha doblers, però que es prioritzen altres temes. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que, de doblers, n’hi ha, que es tracta de prioritzar. Diu que, 
en altres províncies, sí que es fan inversions ferroviàries d’alta velocitat que no estan justificades. 
Finalment, diu que també sembla ser que el transport ferroviari queda a la cua quant a les prioritats del 
Govern balear, que sí destina diners a carreteres. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat:  
 
1. L’Ajuntament d’Artà reprova el Govern de les Illes Balears per ignorar el seu acord unànime de dia 5 
de març de 2013, en el qual ratificava el seu compromís al Pla director sectorial de transport i a les 
obres que s’hi preveuen, i insta el Govern a rectificar la seva decisió de renunciar a la inversió del tren 
de Llevant. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà reprova el conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Ordenació del Territori, pel 
menyspreu a totes les persones, grups i institucions, inclòs aquest ajuntament, que han expressat el seu 
suport al tren de Llevant, i l’insten a rectificar les seves declaracions en el que el considera un “caprici”. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de l’Estat a destinar a les Illes Balears el 2,4 % del Pla 
d’inversions ferroviàries de l’Estat; i protesta enèrgicament pel maltractament en matèria d’inversió 
ferroviària del Govern de l’Estat i, en concret, per no haver rebut cap aportació durant tot l’any 2012 i 
l’insta a rectificar compensant tots els greuges infringits. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern de l’Estat, per totes les 
vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, el finançament adequat de les inversions ferroviàries de les 
Illes Balears que permetin, com a mínim, la finalització de les obres del tren de Llevant i l’electrificació 
de tota la xarxa. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a instar 
l’Equip de Govern a contractar una auditoria dels serveis prestats per l’empresa concessionària 
dels serveis de recollida de residus i neteja viària 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<1. Atesa la definició que fa Net i Fresc, concessionària dels serveis de recollida de residus i neteja 
viària, de recollida selectiva porta a porta: “la recollida pel sistema de PORTA A PORTA consisteix 
en la recollida dels residus produïts pels ciutadans a la mateixa porta dels habitatges. La recollida porta 
a porta és un sistema pel qual [...] cada ciutadà és el responsable de la disposició dels seus residus, 
selectivament, al portal del seu habitatge”. (Les negretes són nostres). 
 
2. Atès que la recollida selectiva porta a porta, tal com aquesta empresa defineix, és la que s’hauria 
d’haver fet des de l’entrada en funcionament dels seus serveis com a empresa contractada (l’any 2006 
començava a treballar l’empresa Rebalim, guanyadora del concurs, que va ser adquirida per Net i Fresc 
posteriorment, així com tots els drets i deures respecte dels termes contractuals i de la concessió 
municipal de l’Ajuntament d’Artà), tant al nucli urbà de la Colònia com al d’Artà, incloent-hi les 
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fraccions: rebuig, paper/cartró, envasos i vidre. 
 
3. Atès que, segons l’informe de Secretaria d’aquest Ajuntament de 15 d’octubre de 2012, és procedent 
la incoació d’un expedient a l’empresa Net i Fresc, SL, per incompliment de contracte, en el qual es 
demani el seu acompliment o, en cas contrari, la rescissió de contracte amb exigència de 
responsabilitats, si escau. Atès que les conclusions que es basaven en què Net i Fresc, SL, corrobora i 
manifesta, mitjançant un escrit presentat en aquest Ajuntament dia 10 de gener de 2012 [...], que no ha 
dut a terme [...] diversos apartats relacionats presentats en l’escrit de millores [...] referent a la recollida 
selectiva porta a porta en el nucli urbà d’Artà. En el cas plantejat, s’observa que [...] s’incompleix la 
proposta de millores [...] respecte al servei descrit en el plec de condicions, tal com corrobora 
l’esmentada empresa [...] en el seu escrit de dia 10 de gener de 2012, en el qual proposa implantar el 
mateix servei al qual està obligada per contracte amb aquest Ajuntament” (les negretes són 
nostres). 
 
4. Atès que, per recomanació de la secretària interventora municipal, abans d’incoar efectivament 
l’expedient de rescissió es va donar trasllat del seu informe, esmentat anteriorment, a l’empresa 
concessionària, la qual, dia 28 de novembre de 2012, entregava al regidor i a la secretària un document 
en què s’exposaven els motius de desacord amb l’informe de la funcionària esmentada de 15 d’octubre. 
 
Bàsicament, les línies argumentals de l’empresa es basaven en què: 1) Es fa una recollida porta a porta 
en tots els nuclis urbans d’Artà; i 2) els quadrants de recollida selectiva porta a porta, tant del nucli urbà 
d’Artà com de la Colònia de Sant Pere, es van consensuar amb l’Ajuntament (JGL). 
 
5. Atesa la definició de recollida selectiva porta a porta de l’empresa, que invalida la tesi de la mateixa 
empresa segons la qual acompleix l’obligació contractual de fer aquest tipus de recollida. 
 
Atès que, pel que fa al segon argument, la secretària interventora de l’Ajuntament d’Artà no disposa ni 
té coneixement de cap acord de la JGL en què s’aprovassin els quadrants de recollida actuals. 
 
6. Atès que no haver recollit en origen les fraccions separades de paper/cartró i vidre ha augmentat, amb 
tota seguretat, el pes de la fracció recollida de rebuig, la qual cosa pot haver comportat un encariment 
innecessari de les factures pagades a TIRME pel tractament d’aquesta fracció (incineració). Al marge 
dels beneficis directes que hagués comportat aquesta recollida, com ara bonificacions pels residus per 
part dels Sistemes Integrats de Gestió (com Ecovidrio) i empreses que compren paper, i 
desenvolupament de clàusules contractuals com ara el definit al document d’Oferta de millores, 
d’intercanvi proporcional del valor residual derivat dels residus recollits selectivament, per diferents 
possibles conceptes de serveis o recursos aportats per l’empresa, a consensuar amb l’Ajuntament. 
 
7. Atès que, molt probablement, una auditoria seriosa com la que es tenia previst encarregar confirmaria 
i quantificaria econòmicament, a banda d’aquest incompliment tan greu i costós per a la ciutadania, 
d’altres com: l’obligació de substituir les papereres a mesura que s’espenyen; determinades obligacions 
respecte de la contractació de personal, així com subcontractació amb empreses de caire social. 
 
Per aquests motius, proposam el següent 
 
ACORD: 
 
Instar l’Equip de Govern a procedir a la contractació prevista de l’auditoria externa dels serveis prestats 
per Rebalim/Net i Fresc i, si s’escau que es confirmen els incompliments ja descrits (i/o d’altres) i una 
vegada quantificats els mateixos, a procedir a la incoació de l’expedient de rescissió de contracte i a les 
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reclamacions oportunes.>> 
 
El batle diu que no tenen clar que aquesta auditoria ens dugui a obtenir cap resultat clar i que, sobretot, 
ens permeti tenir garanties d’aconseguir algun tipus de reclamació davant l’empresa, fruit de com s’ha 
gestionat el seguiment del plec de condicions des de la concessió. Per això, els gairebé 4.000 euros que 
ha de costar aquesta auditoria es podrien destinar a millorar el mateix servei que avui disposam. Malgrat 
això, davant un informe de Secretaria que diu que és procedent incoar un expedient per incompliment 
de contracte, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no veu incorporada a la moció el compromís de contractar 
aquest treball per la Junta de Govern Local en un termini de quinze dies, tal com s’havia decidit a la 
Comissió Informativa. Comprovat per la Secretaria, es va incloure en la part dispositiva de la moció el 
termini de quinze dies al·ludit pel portaveu del PSOE, que, per error, no està en la moció. Diu que 
votaran a favor de la moció. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que, tant per la documentació aportada com pels informes, com perquè 
des del 2006 han duit la Regidoria de Medi Ambient, hi votaran a favor, perquè quedi tot clar. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votaran a favor. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
Instar l’Equip de Govern a procedir a la contractació prevista de l’auditoria externa dels serveis prestats 
per Rebalim/Net i Fresc i, si es confirmen els incompliments ja descrits (i/o d’altres) i una vegada 
quantificats aquests, a procedir a la incoació de l’expedient de rescissió de contracte i a les reclamacions 
oportunes. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a 
abandonar la fumigació amb herbicides i a instar el Consell a fer el mateix 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que a Artà encara es fumiga amb herbicides per a controlar la vegetació que creix a les voreres. 
 
Atès que els productes utilitzats en aquestes intervencions són Glyfosatec 36, Mojante i Ronstar, amb 
una matèria activa de glifosat 36 % (sal isopropilamina), segons consta en factures recents a les quals 
hem tengut accés i que s’adjunten a aquesta moció. 
 
Atès que aquests productes, pel seu component principal, el glifosat, és bastant persistent, perquè 
s’acumula en el sòl durant mesos i és susceptible d’arribar als nivells freàtics. A més de l’impacte sobre 
la vegetació (les úniques plantes que el resisteixen s’han obtingut per mitjà de transgènesi), existeixen 
múltiples estudis científics que citen efectes negatius sobre animals i els seus sistemes endocrins. 
 
Atès que la vegetació que creix a les voreres de carreteres i camins juga un paper important, no només 
estètic durant la floració primaveral, sinó també ecològic, a causa de la seva elevada diversitat biològica 
i per la producció de recursos tròfics que són aprofitats de forma important per moltes espècies 
d’invertebrats i d’ocells. Al llarg de les darreres dècades, les poblacions d’ocells lligats als paisatges 
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agrícoles són les que més han minvat a Europa (un 48 % en el període 1980-2007), fet que es podria 
explicar en bona part per un model amb menys diversitat d’espècies cultivades i un ús important de 
pesticides. A les voreres de camins i carreteres hi viuen moltes espècies de flora, fet que ajuda a 
compensar, encara que sigui mínimament, la pèrdua de biodiversitat a la resta de l’àmbit agrícola. 
 
Atès que, en cas de necessitat, hi ha altres formes de controlar la flora dels camins, com el desbrossat. 
 
Atès que altres ajuntaments, com és el cas dels d’Andratx i Felanitx, ja han abandonat les fumigacions 
amb herbicides de manera positiva. 
 
Atesa la sol·licitud que el passat mes d’abril de 2010 i el passat mes de març va fer el GOB al Consell 
de Mallorca, en el sentit que aquesta institució deixi d’emprar aquest sistema tòxic per a la neteja de les 
voreres de les carreteres i camins, i que aquesta reclamació es fa extensiva a d’altres administracions, 
com són les municipals. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà es compromet a deixar d’utilitzar —gradualment, si s’escau— la fumigació 
amb herbicides per al control de la vegetació que creix a les voreres de carreteres i camins, tenint en 
compte primerament les zones més perilloses de ser contaminades com les zones humides, zones 
boscoses, el nucli urbà, torrents o síquies. En cas de considerar-se necessari el control del creixement de 
la vegetació, s’empraran sistemes ambientalment menys impactants i no contaminants, com el 
desbrossat amb maquinària específica. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern municipal a dirigir al Consell de Mallorca una 
sol·licitud en el sentit que aquella institució deixi d’emprar aquest sistema tòxic per a la neteja de les 
voreres de les carreteres i camins, fent expressa menció de les reclamacions formulades pel GOB.>> 
 
El batle diu que, tot i que no consta que l’Ajuntament utilitzi aquest tipus de productes, hi votaran a 
favor. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ells volen un Artà i una Colònia de Sant Pere més netes, de la 
manera que ells vulguin. Explica que el Consell de Mallorca els va dir que utilitzarien productes no 
tòxics i que, en els altres llocs on no arribin les màquines, ho farien a mà. Finalment, diu que 
s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que està content de la contestació del portaveu del PP. Diu al 
batle que, a ell, li consta que l’Ajuntament sí que ha utilitzat aquests productes. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
 
1. L’Ajuntament d’Artà es compromet a deixar d’utilitzar —gradualment, si s’escau— la fumigació 
amb herbicides per al control de la vegetació que creix a les voreres de carreteres i camins, tenint en 
compte primerament les zones més perilloses de ser contaminades com les zones humides, zones 
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boscoses, el nucli urbà, torrents o síquies. En cas de considerar-se necessari el control del creixement de 
la vegetació, s’empraran sistemes ambientalment menys impactants i no contaminants, com el 
desbrossat amb maquinària específica. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern municipal a dirigir al Consell de Mallorca una 
sol·licitud en el sentit que aquella institució deixi d’emprar aquest sistema tòxic per a la neteja de les 
voreres de les carreteres i camins, fent expressa menció de les reclamacions formulades pel GOB. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal socialista sobre una nova 
regulació del Govern i de l’Administració local 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Des de fa un any, el Govern ha vingut anunciant la seva intenció de modificar les bases jurídiques que 
regulen el funcionament de les entitats locals.  
 
Batles i regidors, de tots els partits polítics, hem reivindicat, des de fa anys, de manera unànime, la 
necessitat d’actualitzar les lleis que regulen les competències i el finançament de les entitats locals.  
 
Ara, quan la societat ens demana l’acord i el consens al voltant de qualsevol canvi del nostre model 
d’Estat, el Consell de Ministres ha iniciat la tramitació d’un avantprojecte de reforma local que 
qüestiona els fonaments del municipalisme i, amb ell, la base mateixa d’un model que ha garantit la 
cohesió social del nostre país durant els últims 30 anys.  
 
Tots som conscients de la necessitat d’aplicar el rigor, l’austeritat i l’eficiència en l’administració dels 
recursos, però, en cap cas, aquests arguments es poden utilitzar com a coartada per suprimir-los o 
encarir serveis públics. En lloc d’assegurar els serveis mínims que els ajuntaments han de prestar, fa que 
perillin seriosament.  
 
Amb aquesta reforma, milers de batles i regidors, que han estat elegits pels ciutadans a les urnes per 
governar en els seus pobles i ciutats, ja no seran els responsables a l’hora de prendre les decisions i 
gestionar els serveis que haurien de  prestar pels seus ajuntaments.  
 
Els ajuntaments van ser les institucions clau durant la transició democràtica, governen des de la 
proximitat i aquest ha estat el senyal d’identitat que ha facilitat la profunda transformació i 
modernització d’Espanya durant les últimes dècades. La proposta del Govern d’intervenir i buidar de 
competències una gran majoria de les entitats locals posa en perill i fa més fràgil la nostra democràcia.  
 
Quan el Govern redactà aquesta proposta, ho féu des d’un profund desconeixement del paper real que 
exerceix l’estructura municipal en la vertebració de l’Estat. Sembla ignorar que els serveis públics no es 
poden valorar exclusivament per criteris econòmics, sinó també s’han d’avaluar, amb caràcter prioritari, 
pel benefici social que comporten als seus usuaris, els ciutadans i ciutadanes.  
 
La garantia de la cohesió social i territorial ha estat la base del nostre model d’Estat constitucional, el 
govern local dels petits municipis (el 86,13 %, és a dir, 6.796 ajuntaments tenen menys de 5.000 
habitants) ha resultat una eficaç forma de facilitar l’exercici dels drets dels nostres veïns, l’accés en 
condicions d’igualtat a prestacions i serveis, no important el lloc on visquin, i de combatre amb això la 
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despoblació i el desarrelament en el medi rural i promoure un desenvolupament rural sostenible.  
 
Des del municipalisme hem vingut reclamant una reforma de les lleis i del finançament local que 
permetés a les entitats locals exercir les seves responsabilitats amb competències ben definides i 
finançament suficient. Doncs bé, lluny d’atendre les demandes històriques de batles i batlesses i de 
federacions de municipis, la proposta de reforma suposa deslocalitzar i allunyar dels seus destinataris, 
els veïns, les competències pròpies dels ajuntaments i preveure el traspàs de competències i recursos 
financers, és a dir, de recursos econòmics, a les comunitats autònomes i en  els casos de les 
competències anomenades competències “impròpies”, lluny d’assegurar la prestació dels serveis, seran 
suprimides, per no ser prestades per cap altra administració. D’altra banda, aquells serveis que passin a 
la Diputació Provincial podran ser privatitzats amb el consegüent augment de taxes i preus, que pagaran 
els ciutadans.  
 
Una altra de les conseqüències més alarmants de l’aplicació d’aquesta llei local és que, a través del 
desmantellament del sector públic local, posaran en perill més de 250.000 llocs de treball públics.  
 
Com a conclusió, l’autonomia local està garantida per la nostra Constitució i per la Carta Europea com 
un dels principis que fonamenten la democràcia, la cohesió i la vertebració social i territorial d’un estat 
descentralitzat. Entre tots hem intentat dissenyar un model local capaç de donar més i millors serveis als 
ciutadans, hem conformat governs locals que són exemples de participació, d’integració i convivència.  
 
El compromís amb els nostres veïns i la nostra responsabilitat com a governants a ajuntaments i 
consells, ens exigeix un pronunciament clar en defensa dels governs locals. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament d’Artà adopta els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Reafirmar l’autonomia local i la transcendència del paper dels ajuntaments en la igualtat 
d’oportunitats, la democràcia i la cohesió social, elements que han permès vertebrar el territori i prestar 
serveis essencials i bàsics, descentralitzats i de proximitat per a la ciutadania.  
 
2. Transmetre als ajuntaments i als seus habitants, especialment dels municipis més petits, el nostre 
suport i reconeixement per la tasca que realitzen per mantenir viu el territori per a tota la societat.  
 
3. Sol·licitar la retirada, per part del Govern de l’Avantprojecte de llei per a la racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració local.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que, tot i que és un avantprojecte, opinen que no està de més 
mostrar el nostre rebuig. Manifesta que Artà és un municipi que ha demostrat que els Serveis Socials es 
duen molt bé. 
 
El batle manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no estan d’acord amb la moció i que, per tant, hi votaran en 
contra. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
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A continuació, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra 
(PP): 
 
1. Reafirmar l’autonomia local i la transcendència del paper dels ajuntaments en la igualtat 
d’oportunitats, la democràcia i la cohesió social, elements que han permès vertebrar el territori i prestar 
serveis essencials i bàsics, descentralitzats i de proximitat per a la ciutadania.  
 
2. Transmetre als ajuntaments i als seus habitants, especialment dels municipis més petits, el nostre 
suport i reconeixement per la tasca que realitzen per mantenir viu el territori per a tota la societat.  
 
3. Sol·licitar la retirada, per part del Govern de l’Avantprojecte de llei per a la racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració local. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal socialista amb motiu de 
la constitució del Consell Municipal d’Esports 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atès que al Ple del mes d’octubre de 2012 es va aprovar una moció que va presentar el grup 
socialista d’Artà referent a la participació ciutadana. 
 
Atès que, com a conseqüència d’aquella moció, en el plenari d’avui es presenta un estudi de la proposta 
d’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Codi de bon govern local de la Federació Espanyola de Municipis i 
Províncies, acord on es fixen, entre molts altres compromisos, la constitució d’òrgans de participació 
com ara els consell municipals. 
 
Atès que la ciutadania s’ha dirigit a l’Equip de Govern per reclamar la constitució d’òrgans de 
participació ciutadana i a hores d’ara encara no se li ha donat resposta. 
 
Atès que, en la constitució de qualsevol òrgan de participació, l’acord de plenari és un punt important 
per tal de garantir la implicació de totes les forces polítiques.  
 
Per tot això, es demana el següent:  
 
- Que a la pròxima Comissió Informativa es dugui un model d’estatuts de consell municipal d’esports 
pel seu debat. 
- Que s’intenti buscar el màxim consens entre les diferents forces polítiques. 
- Que es duguin a aprovació al pròxim plenari els estatuts del futur consell municipal d’esports. 
- Que, una vegada constituït el consell municipal, es convidi a participar en l’elaboració dels 
pressuposts per a l’any 2014 i en les propostes d’activitats a desenvolupar.>> 
 
La regidora delegada de les àrees d’Esports i Desenvolupament Rural, Sra. López, diu que està d’acord 
amb la moció. Demana poder canviar el punt 1 de la part dispositiva, de manera que quedi redactat de la 
manera següent: “Que a les properes comissions informatives […]”. I, també, poder canviar el punt 3 de 
la part dispositiva: “Que es dugui a aprovació als propers plenaris […]”. També els convida a 
col·laborar en la redacció dels Estatuts. 
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El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que es compromet, en el termini d’una setmana, a donar-li un 
model d’estatuts adaptats al municipi d’Artà. Finalment, diu que no canvia cap acord de la seva moció. 
 
El batle diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 abstencions (UIA i CxI), en relació a la 
moció que presenta el grup municipal socialista amb motiu de la constitució del Consell Municipal 
d’Esports, demanar: 
 
- Que a la pròxima Comissió Informativa es dugui un model d’estatuts de consell municipal d’esports 
pel seu debat. 
- Que s’intenti buscar el màxim consens entre les diferents forces polítiques. 
- Que es duguin a aprovació al pròxim plenari els estatuts del futur consell municipal d’esports. 
- Que, una vegada constituït el consell municipal, es convidi a participar en l’elaboració dels 
pressuposts per a l’any 2014 i en les propostes d’activitats a desenvolupar. 
 
 
11. Donar compte dels informes de l’exercici 2012 i del corresponent al 1r trimestre de 2013 de 
seguiment del Pla d’ajust del Reial decret llei 4/2012 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, diu que, en acompliment del que 
disposa l’article 10 del Reial decret llei 7/2012, de 9 de març, pel qual es crea el Fons per al 
Finançament dels Pagaments a Proveïdors, i en els apartats 4 i 6 de la disposició addicional primera de 
la Llei orgànica 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la Llei orgànica 2/2012, de 27 
d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, es dóna compte de la informació remesa al 
MINHAP referent al seguiment del Pla d’ajust durant l’exercici de 2012 i primer trimestre de 2013. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per assentiment unànime: 
 
1. Donar-se per assabentats. 
 
2. Trametre aquest acord al Ministeri d’Hisenda. 
 
 
12. Donar compte de l’informe tramès al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques 
d’avaluació de l’acompliment d’objectius que preveu la Llei orgànica 2/2012 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, diu que, en acompliment de les 
obligacions previstes en l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es despleguen les 
obligacions de subministrament d’informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, es dóna compte de la informació remesa al 
MINHAP. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per assentiment unànime: 
 
1. Donar-se per assabentats. 
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2. Trametre aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
 
 
13. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdits 1/2013 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, diu que aquest punt de l’ordre del 
dia es va dur al Ple del mes passat i que no es va aprovar. Considera que és un punt molt important, 
perquè són feines fetes durant l’any passat. 
 
La regidora esmentada informa sobre l’expedient extrajudicial de crèdits 1/2013, que s’apuja a la 
quantitat de 529.768,51 �. Diu que aquesta quantitat s’ha reduït molt més de la meitat en relació a 
l’expedient de l’exercici anterior. Tot seguit, proposa adoptar els acords següents: 
 
<<1. Aprovar el reconeixement dels crèdits, per un import total de 529.768,51 �, que figuren en la 
relació annexa. 
 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2013, els crèdits corresponents i amb càrrec a les 
partides respectives.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, també diu que hi votarà en contra. Diu que no s’han eliminat les 
factures de l’empresa Net i Fresc. Diu que ell està disposat a aprovar qualque proposta d’aquest tipus 
sense que s’incloguin les factures de l’empresa Net i Fresc. 
 
La regidora d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, diu que, vista la intenció de vot dels integrants del Ple, 
presenta una esmena a aquest punt de l’ordre del dia, que consisteix en retirar de l’expedient 
extrajudicial de crèdits 1/2013 les factures de l’empresa Net i Fresc. A continuació, llegeix les factures 
que es retiren de l’expedient. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 6 vots en contra (PSOE i PP):   
 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits, per un import total de 423. 180, 92 �, que figuren en la relació 
annexa. 
 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2013, els crèdits corresponents amb càrrec a les 
partides respectives. 
 
 
Seguidament, el president diu que s’ha de tractar un punt que no figura en l’ordre del dia, que se n’ha de 
votar la inclusió i que s’ha de debatre, si n’és el cas. 
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P1. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de 
prescripcions tècniques particulars que han de regir l’adjudicació, en funció de diversos criteris, 
del contracte de gestió dels serveis públics d’atenció a la primera infància del terme municipal 
d’Artà mitjançant la modalitat de concessió administrativa, tramitació urgent 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del 
Ple. 
 
El batle diu que el contracte de gestió dels serveis públics d’atenció a la primera infància del terme 
municipal d’Artà ha d’estar contractat per a dia 1 de juliol d’aquest any. 
 
Vist el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de prescripcions tècniques que han de regir 
l’adjudicació, en funció de diversos criteris d’aquest contracte; vist l’informe de Secretaria Intervenció; 
es proposa al Ple que adopti els següents acords: 
 
<<1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment per a la concessió administrativa 
del contracte de gestió dels serveis públics d’atenció a la primera infància del terme municipal d’Artà. 
 
2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i prescripcions tècniques que han de regir 
l’adjudicació del contracte, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, amb 
diversos criteris d’adjudicació. 
 
3.  Sotmetre el projecte esmentat a informació pública per termini de 15 dies hàbils, amb la publicació 
de l’edicte corresponent en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, comptadors a partir de  
l’endemà de la publicació de l’edicte en el BOIB, per tal que es pugui examinar i, si n’és el cas, per 
formular les al·legacions pertinents, d’acord amb el que s’estableix a l’article 149 de la Llei 20/2006, de 
15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en concordança amb l’article 50 de la 
Llei 30/1992.  
 
4. Simultàniament, disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de 
convocatòria de licitació del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, concedint un 
termini de vuit dies hàbils per presentar proposicions, comptador des de l’endemà de la finalització del 
termini d’exposició pública del projecte.  
 
5. Publicar la licitació en el Perfil del Contractant de la pàgina web municipal. 
 
6.  Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació de la concessió esmentada.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votarà a favor. 
 
A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, s’absenta de la sessió. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment per a la concessió administrativa del 
contracte de gestió dels serveis públics d’atenció a la primera infància del terme municipal d’Artà. 
 
2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i prescripcions tècniques que han de regir 
l’adjudicació del contracte, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, amb 
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diversos criteris d’adjudicació. 
 
3.  Sotmetre el projecte esmentat a informació pública per termini de 15 dies hàbils, amb la publicació 
de l’edicte corresponent en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, comptadors a partir de  
l’endemà de la publicació de l’edicte en el BOIB, per tal que es pugui examinar i, si n’és el cas, per 
formular les al·legacions pertinents, d’acord amb el que s’estableix a l’article 149 de la Llei 20/2006, de 
15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en concordança amb l’article 50 de la 
Llei 30/1992.  
 
4. Simultàniament, disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de 
convocatòria de licitació del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, concedint un 
termini de vuit dies hàbils per presentar proposicions, comptador des de l’endemà de la finalització del 
termini d’exposició pública del projecte.  
 
5. Publicar la licitació en el Perfil del Contractant de la pàgina web municipal. 
 
6.  Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació de la concessió esmentada. 
 
A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, s’incorpora a la sessió. 
 
 
14. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març de 2013 i dels dies 4 i 8 
d’abril de 2013 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març de 2013 i dels dies 4 i 8 
d’abril de 2013. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
15. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP, el PSOE i Iniciativa Verds han presentat escrits de precs i preguntes, 
els quals es llegeixen a continuació. 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir els motius pels quals, abans de repintar els passos de vianants, no es rebaixen les 
vorades?  
 
Resposta: Perquè en els passos que ja estan fets s’ha prioritzat el manteniment i, per tant, la seva 
repintada. 
 
1a. Ens poden dir els motius pels quals es pinten nous passos de vianants i no es té cura de les barreres 
arquitectòniques?  

 
Resposta: Perquè anam fent les passes a poc a poc. Més lentament del que voldríem. 

 
1b. Per quin motiu no hi ha senyalització vertical tant en els antics com en els nous passos de vianants?  
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Resposta: Segons l’article 166 del Reglament general de circulació, s’especifica que les marques vials 
tenen per objecte regular la circulació i advertir o guiar els usuaris de la via, i poden emprar-se a soles o 
amb altres mitjans de senyalització, amb la finalitat de reforçar-les. 

 
2. La inclusió de l’Ajuntament a la xarxa de l’Institut Ramon Llull tendrà un cost econòmic?  
 
Resposta: Si us heu llegit els estatuts, haureu vist que es poden preveure quotes si ho decideix 
l’Assemblea general, tal com està estipulat en el capítol VIII. 
 
2a. Quin? 

 
Resposta: El que es pugui determinar, si n’és el cas. 

 
3. Saben vostès o s’han adonat que hi ha tapes del clavegueram i reixats de les clavegueres que estan en 
molt mal estat i que són perilloses?  
 
En cas afirmatiu: ens poden dir quines mesures pensen prendre al respecte? 
 
Resposta: Es van reparant les que tenim constància del seu mal estat. 
 
4. Estan assabentats que els vehicles no poden accedir a l’església a causa d’un senyal de direcció 
obligatòria al carrer de Sanxo de la Jordana, cantonada amb la costa d’en Torreta i que és l’únic accés 
per accedir-hi? 
 
Resposta: Els vehicles accedeixen a la costa d’en Torreta sense cap emperò. 
 
Quines mesures prendrà o pensa prendre l’Equip de Govern? 

 
Resposta: El senyal vertical R-400b, que és el que hi ha, es podria substituir per un senyal R402 (gir 
prohibit a la dreta) o bé per un senyal R403a (úniques direccions i sentits permesos). 
 
A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira la pregunta següent: “Quan rebrà el PP el llistat de 
proveïdors de més de 18.000 euros?” 
 
6. Ens poden dir quan es reunirà el seguiment de responsabilitats referent al Poliesportiu de la Colònia 
de Sant Pere? 
 
Resposta: Tan aviat com tenguem l’informe jurídic encarregat. 
 
7. Saben vostès que hi ha joguines en els parcs infantils que estan en molt mal estat i són perilloses per a 
la integritat dels nins? 
 
Resposta: Sí.  
 
7a. Què esperen per arreglar-les?  

 
Resposta: El parc de na Caragol ja està en procés de reparació i pe als altres d’Artà, en la sessió de la 
JGL de 7 de març, es va encarregar un contracte menor per al proveïment de noves estructures. 
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8. No s’han adonat del lamentable estat d’una finestra del pati de l’Ajuntament? Esperen que hi hagi 
una desgràcia per arreglar-la?  
 
Resposta: Sí. Ja està encarregada la tasca al fuster, des de fa més d’una setmana. 
 
9. En vista que en aquest plenari s’ha presentat una moció segons la qual no es poden emprar herbicides 
per eliminar les herbes dels carrers i places d’Artà i de la Colònia, de quina manera s’eliminaren?  
 
Resposta: Com s’està fent els dos darrers anys, amb mitjans mecànics i humans. 
 
10. Quan tenen pensat arreglar els esvorancs de la urbanització de s’Estanyol? 
 
Resposta: Quan es facin les obres de dotació de serveis. 
 
11. Ens poden dir quants d’embargaments s’han fet a dia d’avui per part de l’Ajuntament a 
conseqüència d’impagaments? 
 
Resposta: El Ple del mes de març ja vàreu fer aquesta pregunta i ja us vaig demanar que es detallés més 
la pregunta. He optat per fer un resum de l’any 2013. 

 
Quants n’hi ha que estan en procés d’execució? 
 
Resposta: Dia 8 de febrer es va iniciar un expedient d’embargament de béns immobles (anotació 
preventiva al registre de la propietat). 
 
Dia 6 de març es va iniciar un expedient d’embargament de béns immobles (anotació preventiva al 
registre de la propietat). 
 
Total en marxa de béns immobles: 2. 
 
Dia 19 abril es varen iniciar 1.210 expedients d’embargaments de comptes corrents. 

 
Hi haurà desnonaments en cas d’impagaments? 

 
Resposta: No. 

 
12. Ens poden dir els motius pels quals els fanals d’alguns carrers de la Colònia de Sant Pere estan 
apagats? 
 
Resposta: Supòs que es refereixen a un sector que, a vegades, està apagat. És causat per una avaria, no 
localitzada, de la fase que es va executar amb la inversió del Pla E el 2010. 
 
13. Es veu l’Equip de Govern capaç d’eradicar les defecacions dels cans als carrers i places del nostre 
municipi? 
 
Resposta: Sense la col·laboració ciutadana i, sobretot, dels propietaris dels animals que els deixen 
defecar a la via pública, no. 
 
14. Ens poden dir quins tipus d’empreses no poden dur fems o deixalles al Punt Verd d’Artà i al de la 
Colònia? 
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Resposta: El Punt Verd d’Artà no està previst per a empreses. 

 
 

PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Precs 
 
- Demanam a l’Equip de Govern que es posi en contacte amb el Consell de Mallorca i els faci saber 
l’estat d’abandonament en què es troba el conjunt arquitectònic del Monestir de Bellpuig (hi ha fems i 
les herbes arriben a una altura considerable) per a què s’encarregui el seu manteniment i conservació. 

 
Resposta: S’accepta. 

 
- Al plenari del pressupost del mes de gener es va aprovar la partida 3421 62100, d’uns 12.000 euros, 
per tal de destinar-los a donar acompliment a un conveni signat amb la Conselleria d’Educació i 
l’Ajuntament d’Artà. Mitjançant un conveni es posava a disposició del poble d’Artà, sempre en horari 
no lectiu, una pista poliesportiva. Demanam que faci les gestions oportunes per tal de poder fer les obres 
aquest estiu. 

 
Resposta: Estan fetes. Dia 19 d’abril vaig tenir una reunió amb l’equip directiu del centre per parlar 
d’aquesta qüestió. Analitzàrem el conveni signat el 15 de març de 2000 entre Ajuntament i Conselleria. 
Xerràrem de la petició que va fer l’Ajuntament d’Artà, segons l’acord de la JGL de 4 d’abril de 2011, 
dia 5 d’abril del mateix any. A la directora, no li constava cap acord del Consell Escolar per donar 
solució a la petició de l’Ajuntament. Malgrat això, posteriorment, a l’Ajuntament hem localitzat el 
document que la Conselleria d’Educació va remetre, via fax, en què autoritzava l’accés a la pista segons 
el pactat en el conveni. Ara ens queda tornar parlar amb l’equip directiu de l’Institut per concretar les 
actuacions. 

 
Preguntes 
 
Esports 

 
1. Ja estan arreglades les dues cistelles del Poliesportiu? 

 
Resposta: Sí. 

 
2. S’ha signat el conveni de natació escolar d’enguany? 

 
Resposta: Sí. 

 
Ens en poden donar una còpia? 

 
Resposta: Sí. 

 
3. Què ha passat amb els 5 euros que es varen demanar a les famílies a principi de curs per natació 
escolar? Qui els té? 

 
Resposta: Encara els tenen els centres. La concessionària de la Piscina encara no ha rebut les 
instruccions de la gestió dels diners. 
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4. Quines passes s’han fet amb el tema d’Artà Sorprèn dedicat als clubs esportius? 

 
Resposta:  
- Es va fer una reunió amb els clubs esportius per establir els criteris que han de regir els convenis, els 
quals vàrem consensuar entre tots. 
- Se’ls va informar que, abans de signar els convenis nous, havien de justificar l’acompliment del 
conveni de l’any anterior. 
- Per tal que hi hagi la màxima transparència s’ha demanat als clubs que ens especifiquin, de les fitxes 
federatives que van presentar a la convocatòria de subvencions 2012, quines fan referència de categories 
inferiors a infantil i quines a infantil o superiors, ja que amb la informació que té l’Ajuntament no es 
veia clar. 
- A dia d’avui encara no tots els clubs han aportat la informació requerida. 
- La setmana que ve, segurament, ja tendrem la informació i es podran calcular les quantitat 
econòmiques dels convenis i en breu es podran signar. 

 
5. Quines obres de manteniment s’han fet enguany a les instal·lacions esportives? 

 
Resposta: Poliesportiu Cap Ferrutx 
- S’ha arreglat part de l’enreixat que tanca el recinte que des de fa anys presenta un greu perill per als 
usuaris (s’han soldat tots els ferros més perillosos) i està previst abans del juliol acabar-ho d’arreglar. 
- Pel que fa a l’equipament esportiu, el qual també fa anys que estava en molt mal estat, s’han reforçat 
les porteries i s’han canviat les xarxes. Si queda pressupost, s’arreglaran les cistelles. 
- S’han eliminat els grafits de la façana i s’ha pintat tot l’edifici, interiorment i exteriorment. 

 
Poliesportiu Na Caragol 
- S’han arreglat els motors de les cistelles. 
- S’han reparat els focus fusos, tant els de les pistes interiors com els de les pistes de tennis. 
- S’ha millorat la il·luminació del bar. 
- Contínuament es canvien rajoles, bombetes, etc. 
- Està previst, per als mesos d’estiu, pintar les pistes de bàsquet per adaptar-les a la nova normativa. 

 
Camp de Futbol 
- S’han arreglat tots els focus del camp. 
- La porta metàl·lica de l’entrada. 
- La caldera, el motor de pressió i els aspersors. 
- Està previst arreglar la coberta del bar, que té goteres. 

 
Club Hípic 
- Està previst dotar el Club Hípic d’un bany. 

 
6. Ens pot dir quines passes s’han fet sobre el tema de les plaques solars? 

 
Resposta: Ahir vàrem rebre la proposta definitiva que han pactat el nostre advocat i l’enginyer. Encara 
no l’hem valorada. 

 
7. Ens pot dir quines passes s’han fet en el tema de la concessió de les pistes de pàdel?  

 
Resposta: Sabem que s’han fet contactes per trobar nous socis, però que no han funcionat. L’error, en 
aquesta concessió, va ser no incloure un termini màxim d’execució de les obres. 
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8. Ja s’han posat en contacte amb el Club Columbòfil d’Artà per tal d’explicar la solució adoptada? 
Quan ho pensen fer? 

 
Resposta: Encara no, perquè valoràvem amb els tècnics diferents opcions, però en breu ho farem. La 
setmana que ve es té previst. 
 
Interior 
 
1. En quina situació es troba la negociació del conveni amb els treballadors?  

 
Resposta: Després de l’acord per aplicar el pagament de la productivitat, la resta no s’ha continuat. 

 
2. Ja s’aplica el control horari? 

 
Resposta: S’està fent la formació al personal per al seu ús. 

 
3. Ens han arribat queixes de la mala qualitat de l’aigua que va directament del carrer als grifons. Tenen 
coneixement d’aquestes queixes? Pensen fer qualque cosa per resoldre-ho?  

 
Resposta: Ningú a l’Ajuntament tenia constància d’aquestes queixes. 

 
4. Darrerament hi ha més caos del que és normal al nostre poble en qüestions de mal estacionaments 
dels cotxes, són conscients d’aquest fet? 

 
Resposta: Segons la Policia, aquesta és una percepció subjectiva que ells no han detectat. 

 
5. Quan es posarà en marxa el famós Pla de mobilitat urbana? Per ara només hem vist qualque canvi a 
l’hora d’estacionar, però no cap que sigui molt substanciós.  

 
Resposta: El Pla s’està aplicant i és la base que s’empra per a canvis puntuals, també és vera que els 
grans canvis encara no s’han desenvolupat, però sí que s’hi està fent feina. Una de les prioritats és la 
compra de l’aparcament, perquè ens donaria molt de marge de cara a realitzar altres actuacions. 

 
6. Hem rebut queixes dels veïnats del carrer de les Barraques, ja que molt de trànsit que vol sortir d’Artà 
és desviat per aquell carrer. El carrer és molt estret i també s’hi pot estacionar. Són molts els retrovisors 
dels cotxes que s’han espenyat i les façanes que han estat ferides. Pensen fer alguna cosa? 

 
Resposta: Sí, s’hi està fent feina. 

 
7. Fa més o manco un any o més hi va haver una reunió de portaveus per tal de parlar de l’ordenació del 
trànsit. Es varen parlar de molts de temes i es va acordar que es faria venir el tècnic per tal d’aclarir-ne 
d’altres. Creu necessari tornar a reprendre aquestes reunions? 

 
Resposta: Pot ser una bona opció per consensuar els canvis més importants, sempre que prevalgui el 
criteri tècnic sobre el polític. Es valorarà reprendre les reunions. 

 
Medi Ambient 
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1. Ens poden dir si, d’ençà que el batle ha assumit les competències, s’ha destinat personal de 
l’Ajuntament al control dels contenidors i neteja viària que abans no es destinava? 

 
Resposta: Únicament a controlar l’ús dels contenidors per si bastava la distribució actual. Arran 
d’aquest control, s’han fet una sèrie de modificacions. 

 
2. Quins canvis hi ha hagut en la gestió de la regidoria de Medi Ambient d’ençà que I. Verds no duu la 
gestió? 

 
Resposta: Neteja i residus s’han passat a l’àrea de manteniment i infraestructures i la gestiona el batle; 
mentre que les altres atribucions de Medi Ambient, les gestiona la Sra. Magdalena Llull. 

 
3. S’ha pagat a l’empresa Net i Fresc alguna factura en concepte de neteja de mercat? 

 
Resposta: No. 
 
Urbanisme 
  
1. Ens poden fer arribar una relació completa de tots els expedients d’infracció urbanística amb els 
imports que es deuen? Si la resposta és afirmativa, ens poden fer arribar la relació? 

 
Resposta: Avui us l’he enviat. 

 
2. Com està el tema de la llicència de Carrossa? 

 
Resposta: Bastant avançat. 

 
Educació 
 
1. Recordam que fa temps hi va haver una iniciativa per part del senyor batle per regular el trànsit a les 
hores d’entrada i sortida de les escoles. Com ha quedat això?  

 
Resposta: En res. Es va proposar als centres la participació voluntària, però cap no va respondre. 
 
Cultura i Patrimoni 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, retira la pregunta següent: “1. Com es troba el projecte d’Artà en 
Xarxa?” 
 
2. Hi ha qualque projecte editorial? Si la resposta és que no, per quin motiu? Han pensat a utilitzar el 
projecte Artà Sorprèn per aquest motiu? 

 
Resposta: Per una part, hi ha el llibre d’excursions del Grup d’Excursionisme Un Raig d’Artanencs per 
commemorar el seu 25 aniversari i, per una altra part, hi ha l’edició dels Croquis artanencs, del Pare 
Rafel Ginard, amb la traducció a diferents llengües inclosa. Aquests dos projectes estan finançats amb 
partides d’Artà Sorprèn. 
 
També hi ha una demanda de col·laboració amb una edició externa, es tracta de l’edició del llibre 
Cultura popular i identitat local en la configuració de les veus subalternes de la pagesia. La tradició 
dels arguments a Artà entre 1846 i 1952, d’Antoni Vives Riera, promoguda per la Universitat de Lleida. 
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3. Hem observat que els cartells on està inserida la informació dels edificis amb valor historicoartístic 
del nostre municipi, molts estan en bastant mal estat: pensen resoldre aquesta mala imatge? Si la 
resposta és afirmativa, quan? 

 
Resposta: En farem una revisió i ho resoldrem al més aviat possible. 

 
4. Qui signarà la pròxima convocatòria del Patronat del Teatre d’Artà? 

 
Resposta: En principi, jo. 
 
Turisme 
 
1. Hem observat que a la pàgina web d’Artà Sorprèn, el primer idioma que hi apareix és el castellà. No 
li pareix que ja que estam lluitant tant per la nostra llengua darrerament, i després de penjar tants de 
llaços, no seria tot un detall que el primer idioma que hi aparegués fos el català? 

 
Resposta: Aquesta afirmació no és del tot correcta. El que realment fa la web és detectar l’idioma del 
navegador de cada ordinador i surt, per defecte, en l’idioma que detecta. En cas de detectar un idioma 
que no suporta la web, sortirà en anglès. 

 
2. Després del mal resultat de les banderes a l’entrada dels nuclis d’Artà i la Colònia de Sant Pere, quina 
és la directriu que pensen seguir amb aquest tema?  

 
Resposta: És un tema que estam plantejant, s’està parlant de només posar les banderes durant els mesos 
d’estiu, però aquesta no era la idea inicial, així que també s’està parlant amb l’empresa per poder trobar 
una solució més satisfactòria. 

 
3. Ens poden dir en què es destinaran les partides del Pla turístic? 

 
Resposta: No estan assignades totes les partides del que queda pendent, si puc dir les properes 
contractacions més importants: negociat per a una estratègia de branding per a la marca d’Artà, 
reparació dels parcs infantils, instal·lació de càmeres de seguretat, projecte d’il·luminació de ses Païsses. 
A més, se seguirà donant suport a les entitats esportives, associació de comerços i diversos actes de 
dinamització a Artà i a la Colònia. 
 
Hisenda 
 
1. Ens poden dir quina ha estat la raó de llevar de l’ordre del dia de la Comissió Informativa el punt de 
l’estudi de ratificació del Decret de Batlia de 21 de març de 2013, referent a la formalització d’un 
préstec a curt termini? 

 
Resposta: En aquests moments, afortunadament, l’Ajuntament d’Artà té una liquiditat important, per 
tant, des d’aquesta Regidoria, s’ha considerat important no formalitzar de moment aquest préstec, ja 
que, si heu vist els documents, el banc ens cobra una comissió de no disponibilitat i crec que, de 
moment, no hi ha motiu per fer-lo fins que sigui estrictament necessari. 

 
2. Si, com vostè ens ha manifestat moltes vegades, el paga en termini, ens pot explicar el perquè de la 
factura de Net i Fresc RI 00002 de 31 de desembre de 2012 de 15.785,77 euros? 
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Resposta: Supòs que has vist la factura, pels que no coneixen el detall, es tracta d’una reclamació 
d’interessos que ve des de l’any 2010-2011 i 2012. Es tracta d’una factura NPO. Està en tramitació 
(s’està calculant si els interessos són correctes). 
 
Transparència 
 
1. Hem observat que a la pàgina web de l’Ajuntament d’Artà, a la secció de “Transparència”, ja no hi ha 
actualitzats els sous dels regidors ni les assistències. És momentani o s’acaba la “transparència”?  

 
Resposta: Deu ser un error. La transparència no s’ha acabat, sinó que ha augmentat. Podeu, per això, 
visitar la web.  
 
[Suggereix fer una neteja.] 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA I. VERDS 
 
Precs 
 
- Demanam que es duguin a aprovació d’aquesta corporació les ordres de demolició.  
 
Resposta: Ho estudiarem. 
 
- Demanam que quedin assabentats, els càrrecs responsables, que la sistemàtica paràlisi en la tramitació 
dels expedients de demolició es podria interpretar com una conducta prevaricadora. 
 
Resposta: Aquesta és la vostra opinió, que no compartim. 
 
Preguntes 
 
Urbanisme 
 
1. A la vista de Sentència de 5 de gener de 2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 i la 
Interlocutòria del mateix Jutjat del passat 21 de febrer: 
 
- Què ha costat a l’Ajuntament aquest afer judicial? 
 
Resposta: De moment, res. 
 
- A la vista dels terminis temporals que estableix el Jutjat, se sap ja si, de la demolició, se n’encarregarà 
el Consell?  
 
Resposta: En data 22 de març de 2013, el Consell de Direcció de l’Agència de Protecció de la Legalitat 
Urbanística i Territorial de Mallorca va acordar, en resum: 
 
- “Que s’executi subsidiàriament, en substitució de l’obligat al seu acompliment (...), l’ordre de 
demolició dictada el 9 de febrer de 2010 en relació a les obres realitzades a la parcel·la 30-a del polígon 
12 d’Artà [...]”. 
- “D’acord amb l’article 19.1.g) dels Estatuts de l’Agència, l’òrgan encarregat d’executar aquest acord 
és el director de l’Agència”. 
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Aquest acord de l’Agència ha estat notificat a l’Ajuntament per escrit que tengué entrada a 
l’Ajuntament en data 3 d’abril (RGE núm. 2339). 
 
2. Decret de Batlia de 14 d’abril, pel qual es concedia permís per a muntar una pèrgola conformada per 
dos pals d’acer: 
 
- S’ha comprovat que efectivament en el moment d’aquesta concessió de permís no obrava en vigor cap 
expedient de disciplina urbanística?  
 
Resposta: No es va dictar cap decret amb data 14 d’abril.  

 
En data 12 d’abril es varen dictar dos decrets diferents: 

 
- Un decret resolgué la sol·licitud per muntar una pèrgola en el carrer de la Verge Maria, núm. 36, local 
2 (expedient de llicència d’obres núm. 17/2013) 

 
- L’altre decret resolia una altra sol·licitud, presentada a part, per muntar una pèrgola en el carrer de la 
Verge Maria, núm. 36, local 3 (expedient de llicència d’obres núm. 17/2013). 

 
Anteriorment, en la tramitació de l’expedient de llicència d’obres núm. 17/2013 s’havia sol·licitat al 
Departament d’Infraccions Urbanístiques un informe sobre l’existència d’infracció urbanística. En data 
19 de febrer de 2013 es va informar que sí existia un expedient (27/2011) per la col·locació d’una 
barrera de ferro, però també s’informà que “segons l’informe del zelador d’obres de 12 de desembre de 
2012, la barrera que motivà la infracció de l’expedient 27/2011 ha estat retirada.” 

 
Igualment, en la tramitació de l’expedient de llicència d’obres núm. 18/2013, es va sol·licitar al 
Departament d’Infraccions Urbanístiques una informe sobre l’existència d’infracció urbanística. En data 
19 de febrer es va informar que no s’havia trobat cap expedient d’infracció urbanística a l’emplaçament 
assenyalat. 

 
Posteriorment, en la tramitació d’ambdós informes es van emetre sengles informes tècnics en data 12 
d’abril en els quals es fa referència expressa al fet que es té constància de la infracció de la barrera de 
ferro que ja havia estat retirada. 

 
Per l’anterior, a l’hora de dictar els dos decrets de Batlia de data 12 d’abril de 2013 als expedients de 
llicència d’obra (núm. 17 i 18 / 2012) no es tenia constància, a la documentació de l’expedient de 
llicència d’obres, que existís infracció urbanística que pogués impedir la concessió de la llicència. 

 
A part de l’anterior, a l’expedient d’infracció urbanística 11/2013, iniciat pel “canvi de rajoles de la 
terrassa exterior” en el carrer de la Verge Maria, núm. 36, local 2, hi consta: 

 
- Denúncia presentada per una persona particular en data 28 de febrer de 2013. 

 
- Acta d’inspecció del zelador municipal d’obres en data 4 de març de 2013. 

 
- Decret que acorda l’inici de l’expedient de protecció de la legalitat urbanística de data 5 de març de 
2013.  
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- Relacionat amb l’anterior i amb el mateix emplaçament, consta l’expedient de llicència d’obres núm. 
36/2013 iniciat amb una sol·licitud de llicència per “legalitzar i acabar les obres consistents en enrajolar 
la terrassa del restaurant”. Aquest expedient es troba en tramitació. 
 
- Si existia expedient de disciplina urbanística, com és possible que es concedís el permís?  
 
Resposta: Quan es va demanar, si n’hi havia, no estava tramitat i va ser posterior. 
 
3. S’ha avançat gens, segons l’acord d’aquest Ple, amb l’expedient de disciplina urbanística 2011/1710-
30? 
 
4. Se li han notificat al batle més propostes d’ordre de demolició, a part de l’esmentada anteriorment? 
 
Resposta: Sí. 
 
- Si és afirmatiu, quines han estat les passes donades respecte de la seva tramitació? 

 
Resposta: Expedients amb proposta d’ordre de demolició interna signada: 9/12, 10/12, 11/12, 4/12, 
13/12, 16/12, 22/12. 
 
Expedients amb proposta d’ordre de demolició interna pendent de signar: 19/12 i 27/12. 
 
5. S’ha avançat gens, segons l’acord d’aquest Ple, amb l’expedient d’obres 99/2005? 
 
Resposta: En data 8 d’abril de 2013 es va dictar el Decret de Batlia per donar inici a l’expedient de 
caducitat de la llicència. L’expedient es troba en tràmit d’al·legacions dels interessats. 
 
6. Hi ha ja alguna definició, per part d’aquest Ajuntament, respecte de criteris clars i objectius de 
priorització de les actuacions en matèria de protecció de la legalitat urbanística, especialment pel que fa 
a la incoació de nous expedients i a l’execució de les ordres de demolició? 
 
Resposta: Com pot veure en el llistat del Departament de Disciplina Urbanística que us he enviat avui a 
tots els portaveus, s’hi està fent molta de feina, en aquest departament. 
 
- Si és positiu, quina? 
- Si és negatiu, per quin motiu? 
 
Teatre 
 
1. Com a regidor responsable de Cultura, el passat mes de desembre vaig comanar pressupost a un 
arquitecte amb experiència contrastada en peritatges judicials per a un segon dictamen pericial que 
donàs encara més consistència a la reclamació d’aquest Ajuntament contra l’arquitecte responsable del 
projecte de l’edifici del Teatre, així com responsable del seguiment i supervisió de les obres d’aquest. A 
la darrera reunió del Patronat de la Fundació del Teatre, duita a terme dia 13 de març, l’actual regidor de 
Cultura informà que aquest segon dictamen pericial s’encarregaria finalment en dates properes. 
 
- S’ha rebut aquest segon dictamen? 
 
Resposta: No s’ha rebut, però s’hi està fent feina. 
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- S’ha produït alguna novetat en el procediment judicial?  
 
Resposta: No. 
 
- S’ha donat alguna passa en àmbit administratiu? 
 
Resposta: S’està preparant, per part del gabinet d’advocats, la documentació necessària per tal 
d’executar per via de constrenyiment les quantitats anticipades per l’Ajuntament d’Artà en diverses 
reparacions ja realitzades. 
 
- Es preveu donar alguna passa properament?  
 
Resposta: Totes les necessàries que ens indiqui el gabinet d’advocats. 
 
2. En la sessió de 5 de juliol de 2012 i a proposta del Patronat del Teatre traslladada per un servidor, la 
JGL va acordar “Demanar al bufet d’advocats Mir & Lagos que emeti informe jurídic en relació amb la 
compatibilitat de les factures emeses i cobrades per Mateu Carrió Muntaner de l’Ajuntament d’Artà 
amb motiu dels diferents treballs realitzats en relació amb el Projecte i obra del Teatre Municipal 
d’Artà, després de les sentències dictades per la Sala Social del TSJIB en data 29 de novembre de 2005, 
que confirma l’anterior dictada pel Jutjat Social núm. 4 de Palma, amb motiu de la demanda interposada 
pel Sr. Carrió contra l’Ajuntament d’Artà per extinció de contracte laboral. Amb valoració de possibles 
responsabilitats i de formulació de reclamació econòmica, si s’escau”. 
 
- S’ha rebut aquest informe?  
 
Resposta: No. 
 
- Si és positiu, quines són les conclusions? 
- Si és negatiu, quan se’n preveu la rebuda, i a veure si no se’n reclamarà una entrega ràpida, que ja ha 
passat prou temps des del passat juliol? 
 
Resposta: S’està reclamant aquesta entrega perquè sigui el més ràpida possible. 
 
Medi Ambient 
 
1. S’ha rebut ja la diagnosi de les platges del nostre municipi? 
 
Resposta: No, la feina encara està en la seva fase inicial. 
 
- Es fa algun tipus de feina respecte de la correcta senyalització per a determinar-ne els límits, els usos 
permesos i prohibicions, etc.? 
 
Resposta: Esperam la diagnosi per fer-ho de manera correcta. 
 
- És conscient el regidor de Medi Ambient i responsable de la Policia Local que, sense aquesta 
senyalització, es podrien donar interpretacions confuses per part dels usuaris de l’Ordenança de benestar 
animal?  
 
Resposta: Sí. De tota manera, però, que no hi hagi senyalització específica no significa que no s’hagi 
d’acomplir l’Ordenança. 
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- Es té alguna notícia relativa a les millores compromeses per part del cap de la Demarcació de Costes, 
respecte de les instal·lacions de regulació del pas del sistema dunar de sa Canova? 
 
Resposta: No. 
 
- Si és negatiu, i atesa la proximitat de la temporada d’estiu, es considera la possibilitat de reiterar la 
comunicació que es va fer en el sentit de reclamar-ne la reparació i el correcte manteniment? 
 
Resposta: Ho farem. 
 
Patrimoni 
 
1. S’ha avançat gens amb els projecte de senyalització i millores en la conservació dels jaciments a la 
Colònia, de s’Arenalet dels Ermitans, i del Dolmen de s’Aigua Dolça (en aquest cas, a més, revegetació 
per part del Departament de Patrimoni del Consell)? 
 
Resposta: No. 
 
- Consta si el Departament de Patrimoni del Consell ha actuat, en dates recents, en els jaciments 
arqueològics del talaiot de sa Canova? 
 
Resposta: No. 
 
- Si és afirmatiu, què s’hi ha fet? 
 
- Si és negatiu, es valora reclamar-ne alguna actuació amb l’objectiu de preservar-lo? 
 
Resposta: Demanarem una reunió amb el Departament de Patrimoni per tractar aquest i els altres temes 
pendents. 
 
- Es valora alguna actuació, amb fons propis, amb l’objectiu de valoritzar aquest important monument 
des del caire turístic (senyalització, etc.)? 
 
Resposta: Es valorarà, però a causa dels pocs recursos humans de què podem dedicar a l’àrea de 
patrimoni haurà d’esperar un poc a fi que s’acabin de definir les actuacions que estan en marxa. 
 
- Si és afirmatiu, en quin sentit? 
 
- S’ha avançat en la revisió de l’inventari de la col·lecció municipal d’art (pinacoteca municipal)?  
 
Resposta: Sí. 
 
- Si és afirmatiu, quines han estat les passes donades? 
 
Resposta: S’ha avançat amb l’aprovació d’un conveni amb la Fundació Miró per tal de restaurar i poder 
exposar el Llibre dels cecs de Miquel Barceló. 
 
- S’ha enviat algun projecte al Govern balear en el sentit d’allò acordat per aquest Ple (projectes 
cofinançats pel Fons FEDER), encara que no s’hagi fet la corresponent convocatòria, de manera que es 
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demostri un interès i reclamant que es convoqui d’una vegada el termini de presentació de projectes? 
 

Resposta: Encara no. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 26 de febrer de 2013. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. . Aprovar inicialment la modificació d’usos destinats del Poliesportiu Na Caragol d’Artà, del Camp 
de Futbol Ses Pesqueres d’Artà i del Poliesportiu Cap Ferrutx de la Colònia de Sant Pere (modificació 
núm. 1 de les NS). 
2.2. Sotmetre al tràmit d’informació pública l’expedient durant el termini de quinze dies, mitjançant un 
anunci en Butlletí Oficial de les Illes Balears i a l’adreça o punt d’accés electrònic municipal 
corresponent, segons el que estableix l’article 14 de la Llei 7/2012, de 13 de juny, de mesures urgents 
per a l’ordenació urbanística sostenible. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Autoritzar l’adhesió de l’Ajuntament d’Artà al Codi de bon govern local, aprovat per la Comissió 
Executiva de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies el 15 de juny de 2009, que recull els 
principis de transparència i ètica pública, juntament amb mesures per millorar la gestió i qualitat de la 
democràcia local. La posada en marxa de les mesures contingudes en el Codi es farà efectiva de forma 
progressiva a través dels diferents instruments normatius en què es desplegui, i en consonància amb el 
que sobre això disposi la Llei de transparència, accés a la informació pública i bon govern, actualment 
en tràmit parlamentari. 
3.2. Notificar l’adhesió als serveis afectats per tal que implementin les revisions del Codi de bon govern 
local dintre de l’àmbit de les seves competències. 
3.3. Notificar la ratificació del Codi a la Federació Espanyola de Municipis i Províncies. 
 
4. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
4.1. Manifestar el rebuig de la corporació municipal davant qualsevol mesura que suposi un obstacle a 
la solidaritat amb les persones immigrants i elevar aquest acord al Govern de l’Estat. 
4.2. Instar el Govern de l’Estat perquè el delicte contra el dret de les ciutadanes i els ciutadans 
estrangers, previst en l’article 318.bis de l’Avantprojecte de reforma del Codi penal, castigui 
exclusivament les conductes relacionades amb el tràfic il·lícit de persones i n’exclogui, expressament, 
les actuacions motivades per raons d’ajuda humanitària i solidària.  
4.3. Continuar treballant en la línia desenvolupada per l’Ajuntament d’Artà de promoció de la 
convivència, independentment de quin sigui l’origen, la nacionalitat o la situació administrativa de les 
persones que viuen en el nostre municipi. 
 
5. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra (PP): 
5.1. Ratificar l’Acta fundacional i dels Estatuts de la Xarxa de Municipis i Entitats de les Illes Balears 
pel Ramon Llull. 
5.2. Trametre aquest acord a l’Associació Xarxa de Municipis i Entitats de les Illes Balears pel Ramon 
Llull. 
 
6. Acordar, per unanimitat:  
6.1. L’Ajuntament d’Artà reprova el Govern de les Illes Balears per ignorar el seu acord unànime de dia 
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5 de març de 2013, en el qual ratificava el seu compromís al Pla director sectorial de transport i a les 
obres que s’hi preveuen, i insta el Govern a rectificar la seva decisió de renunciar a la inversió del tren 
de Llevant. 
6.2. L’Ajuntament d’Artà reprova el conseller d’Agricultura, Medi Ambient i Ordenació del Territori, 
pel menyspreu a totes les persones, grups i institucions, inclòs aquest ajuntament, que han expressat el 
seu suport al tren de Llevant, i l’insten a rectificar les seves declaracions en el que el considera un 
“caprici”. 
6.3. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de l’Estat a destinar a les Illes Balears el 2,4 % del Pla 
d’inversions ferroviàries de l’Estat; i protesta enèrgicament pel maltractament en matèria d’inversió 
ferroviària del Govern de l’Estat i, en concret, per no haver rebut cap aportació durant tot l’any 2012 i 
l’insta a rectificar compensant tots els greuges infringits. 
6.4. L’Ajuntament d’Artà insta el Govern de les Illes Balears a exigir al Govern de l’Estat, per totes les 
vies al seu abast, inclosa, si cal, la judicial, el finançament adequat de les inversions ferroviàries de les 
Illes Balears que permetin, com a mínim, la finalització de les obres del tren de Llevant i l’electrificació 
de tota la xarxa. 
 
7. Acordar, per unanimitat, instar l’Equip de Govern a procedir a la contractació prevista de l’auditoria 
externa dels serveis prestats per Rebalim/Net i Fresc i, si es confirmen els incompliments ja descrits (i/o 
d’altres) i una vegada quantificats aquests, a procedir a la incoació de l’expedient de rescissió de 
contracte i a les reclamacions oportunes. 
 
8. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
8.1. L’Ajuntament d’Artà es compromet a deixar d’utilitzar —gradualment, si s’escau— la fumigació 
amb herbicides per al control de la vegetació que creix a les voreres de carreteres i camins, tenint en 
compte primerament les zones més perilloses de ser contaminades com les zones humides, zones 
boscoses, el nucli urbà, torrents o síquies. En cas de considerar-se necessari el control del creixement de 
la vegetació, s’empraran sistemes ambientalment menys impactants i no contaminants, com el 
desbrossat amb maquinària específica. 
8.2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta l’Equip de Govern municipal a dirigir al Consell de Mallorca 
una sol·licitud en el sentit que aquella institució deixi d’emprar aquest sistema tòxic per a la neteja de 
les voreres de les carreteres i camins, fent expressa menció de les reclamacions formulades pel GOB. 
 
9. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra (PP): 
9.1. Reafirmar l’autonomia local i la transcendència del paper dels ajuntaments en la igualtat 
d’oportunitats, la democràcia i la cohesió social, elements que han permès vertebrar el territori i prestar 
serveis essencials i bàsics, descentralitzats i de proximitat per a la ciutadania.  
9.2. Transmetre als ajuntaments i als seus habitants, especialment dels municipis més petits, el nostre 
suport i reconeixement per la tasca que realitzen per mantenir viu el territori per a tota la societat.  
9.3. Sol·licitar la retirada, per part del Govern de l’Avantprojecte de llei per a la racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració local. 
 
10. Acorda, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 6 abstencions (UIA i CxI), en relació a la moció 
que presenta el grup municipal socialista amb motiu de la constitució del Consell Municipal d’Esports, 
demanar: 
- Que a la pròxima Comissió Informativa es dugui un model d’estatuts de consell municipal d’esports 
pel seu debat. 
- Que s’intenti buscar el màxim consens entre les diferents forces polítiques. 
- Que es duguin a aprovació al pròxim plenari els estatuts del futur consell municipal d’esports. 
- Que, una vegada constituït el consell municipal, es convidi a participar en l’elaboració dels 
pressuposts per a l’any 2014 i en les propostes d’activitats a desenvolupar. 
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11. Acordar, per assentiment unànime: 
11.1. Donar-se per assabentats. 
11.2. Trametre aquest acord al Ministeri d’Hisenda. 
 
12. Acordar, per assentiment unànime: 
12.1. Donar-se per assabentats. 
12.2. Trametre aquest acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques. 
 
13. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 6 vots en contra (PSOE i PP):   
13.1. Aprovar el reconeixement dels crèdits, per un import total de 423. 180, 92 �, que figuren en la 
relació annexa. 
13.2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2013, els crèdits corresponents amb càrrec a les 
partides respectives. 
 
P1. Acordar, en relació a la inclusió del punt sobre l’aprovació del Plec de clàusules administratives 
particulars i del Plec de prescripcions tècniques particulars que han de regir l’adjudicació, en funció de 
diversos criteris, del contracte de gestió dels serveis públics d’atenció a la primera infància del terme 
municipal d’Artà mitjançant la modalitat de concessió administrativa, tramitació urgent: 
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del Ple. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Declarar l’aplicació de la tramitació d’urgència al procediment per a la concessió administrativa del 
contracte de gestió dels serveis públics d’atenció a la primera infància del terme municipal d’Artà. 
2.2. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i prescripcions tècniques que han de regir 
l’adjudicació del contracte, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa, amb 
diversos criteris d’adjudicació. 
2.3.  Sotmetre el projecte esmentat a informació pública per termini de 15 dies hàbils, amb la publicació 
de l’edicte corresponent en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, comptadors a partir de  
l’endemà de la publicació de l’edicte en el BOIB, per tal que es pugui examinar i, si n’és el cas, per 
formular les al·legacions pertinents, d’acord amb el que s’estableix a l’article 149 de la Llei 20/2006, de 
15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, en concordança amb l’article 50 de la 
Llei 30/1992.  
2.4. Simultàniament, disposar l’obertura del procediment d’adjudicació i publicar l’anunci de 
convocatòria de licitació del contracte en el BOIB i en el tauler d’anuncis municipal, concedint un 
termini de vuit dies hàbils per presentar proposicions, comptador des de l’endemà de la finalització del 
termini d’exposició pública del projecte.  
2.5. Publicar la licitació en el Perfil del Contractant de la pàgina web municipal. 
2.6.  Continuar i acomplir els tràmits preceptius fins a l’adjudicació de la concessió esmentada. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 


